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Egy bõvülõ kisvállalkozás
Lemezmegmunkálás, csõhajlítás, forgácsolás � így összegezhetnénk röviden a szar-

vasi székhelyû Szûcs Egyéni Cég fõ profilját. Sok más vállalkozáshoz hasonlóan ez a
cég is a rendszerváltás éveiben indult útjára. Persze akkor még a mainál jóval kisebb
mûhelyben, kevesebb dolgozóval, szûkebb tevékenységi körrel.

� Az elsõ években a régi
családi házunkból kialakított
mûhelyben, késõbb már a
garázsunkban is dolgoztunk
� mondja Szûcs Ödön a cég
vezetõje és tulajdonosa. �
Vállalkozásomat 1990. szep-
tember 01-én alapítottam
meg. A kezdeti idõszakban
egyedül végeztem a gázka-
zán testek hegesztését. Az
év végére az igények kielé-
gítése érdekében már három
alkalmazottat foglalkoztat-
tam. Késõbb felvettem egy
víz-, gáz- és központifütés
szerelõ szakmunkást, így ki-
sebb-nagyobb gázszerelési
munkákat is el tudtunk vállal-
ni a gázkazán testek és kan-
dallók hegesztése mellett.

� Ma itt az Ipari park terü-
letén egy meglehetõsen nagy
csarnokban dolgoznak. Mikor
�nõtték ki� az otthoni mû-
helyt?

 � A régi �mûhelyünk�
1995. nyarára-õszére vált
szûkössé. Ezért azon év
õszén � gondjaink enyhítése
céljából � kibéreltük a volt
SZÁT tanmûhelyét akkori tu-
lajdonosától. Még ebben az
évben megpályáztuk a volt
SZÁT Gépjavító Gyáregysé-
gének festõmûhelyét, mely
pályázatot megnyerve költöz-
tünk jelenlegi helyünkre,
1996. tavaszán. A vételár tel-
jes kifizetéséig, 1997. júliusá-
ig béreltük az üzemcsarno-
kot. Errõl az idõszakról azért

beszélek többes számban,
mivel ekkor vállalkozásom
már családi vállalkozásként
mûködött, hisz feleségem is
kivette részét a munkából.
Már hét éve vagyunk itt és az
elmúlt két év bõvítései elle-
nére � jelenleg a csarnok,
amelyben dolgozunk, mint-
egy 580 m2, ehhez tartozik
megközelítõleg 160 m2 szo-
ciális létesítmény és iroda �
a mûhely mérete lassan már
szûkösnek bizonyul.

� A bõvítés igénye bizo-
nyára azt jelzi, hogy a cég
munkája iránt van kereslet.

� Szerencsére panaszra
nincs okunk, hisz két fõ meg-
rendelõnk folyamatos munkát
biztosít számunkra. Ezen cé-

geknek 1992-tõl és 1996-tól
szállítunk különbözõ alkatré-
szeket termékeikhez. Az
egyik vállalkozás egy kecske-
méti székhelyû részvénytár-
saság, amelynek több száz-
féle mélyhúzott, forgácsolt és
hegesztett alkatrészt gyár-
tunk, éves viszonylatban több
százezer darabot. A másik
megrendelõnk, egy békés-
szentandrási cég, amelynek
gyártmányához vázszerkeze-
tet, forgácsolt alkatrészeket
valamint különbözõ lemez-
alkatrészeket száll í tunk.
Természetesen ezen cége-
ken kívül más megrende-
lõktõl is elvállalunk a tevé-
kenységi  körünkbe i l lõ
munkákat, és magától ér-
tetõdik az is, hogy újabb
par tnereket  igyekszünk
felkutatni a piac bõvítésének
reményében.

� Végeznek-e szolgáltatá-
sokat a lakosság részére?

� Igazából ez a tevékeny-
ség nem tartozik a fõ profi-
lunkba, és eddig nem is volt
jellemzõ cégünkre, de azért
bízom benne, hogy az elkö-
vetkezõ idõkben az elekt-
rosztatikus porfestõ mûhe-
lyünkben mind több konvek-
tort, radiátort, kerítéselemet
fogunk lefesteni, és a meghi-
básodott alumínium radiáto-
rokat is könnyedén ki tudjuk
javítani korszerû hegesztõ
berendezésünkkel.

� Mennyien dolgoznak ma
a Szûcs egyéni Cégnél?

� Jelenlegi létszámunk 21
fõ. Alkalmazottaim között
vannak esztergályosok, gép-
lakatosok, betanított munká-
sok és víz-, gáz-, köz-
pontifûtés szerelõ. Igazából
szükség lenne a cégnél még
több jól képzett, magasan

kvalifikált szakmunkásra, pél-
dául CNC esztergályosra, de
sajnos Szarvason és környé-
kén ma már nehéz ilyen, a
fémmegmunkáláshoz értõ
szakmunkást találni.

� Beszélgetésünk elején
említette, hogy ezt a mûhely-
csarnokot is kinövik. Terve-
zik-e a bõvítését?

� Természetesen igen, ha
nem is ebben az évben, de
az elkövetkezõ években bõ-
víteni kell az üzemcsarno-
kunkat és korszerûbb, fõleg
CNC vezérlésû gépekre kell
lecserélni jelenlegi géppar-
kunkat. Ez a folyamat már
elkezdõdött, hisz 2001-ben
vásároltunk egy CNC eszter-
gagépet.

� A tervezett beruházásból
arra következtetek, hogy a
cég gazdálkodása nyeresé-
ges.

� Gyakorlatilag a megala-
kulás évét leszámítva minden
gazdasági évet nyereséggel
zártunk. Persze nem egy óri-
ási nyereségrõl van itt szó,
képletesen talán azt mond-
hatnám, hogy kenyérre, sõt
talán vajra is elég, de kaviár-
ra már kevés. Nem kalácsról,
hanem kenyérrõl beszéltem,
magyarul 21 ember megélhe-
tését biztosítja ez a munka.
Természetesen valamilyen
szinten elégedett vagyok az
elmúlt 12 évben elért fejlõ-
déssel, az elért eredmények-
kel.  Ami megnyugtat, az az,
hogy lesz kinek átadnom
majd a vállalkozást, hisz Esz-
ter és Andrea lányom is a
Miskolci Egyetemen szerzi
másoddiplomáját, mely cé-
günk tevékenységi körébe il-
lik, annak tevékenységét elõ-
segíti.                              (X)

Folytatás az 1. oldalról
A homlokzat tehát nagyban ha-

sonlít majd a korábbira.
� És mi változik belül?

Mennyivel nõ például az intéz-
mény alapterülete, s milyen új
helyiségeket alakítanak ki?

� Elsõsorban a tetõtér egy ré-
szének beépítése következtében
(bár sajnos az udvarrészbõl is el
kell venni egy kicsit) az intézmény
alapterülete 1200 m2-rel növek-
szik. Jelenleg 15 iskolai osztályter-
münk van, ebbõl hat a diákott-
honban, ami az ottani körülmé-
nyeket teszi nehezebbé. Az átala-
kítás után 16 osztályterem lesz itt
az iskolai részben, a diákotthon
pedig visszakapja a most iskolai
célokra használt hat termet.

� Az iskola épületét tehát nem
bontják le...

� Nem, itt csak a Szabadság utca
felõli fal kerül kijjebb a már emlí-
tett módon, illetve jelentõs belsõ
átalakítások lesznek. Például liftet
is kap az iskola (ez szintén a
mozgáskorlotozottak közlekedé-
se szempontjából fontos). A tetõ-
tér beépítése lehetõvé teszi, hogy
kialakítsunk olyan kabineteket,
szertárakat, melyekre eddig nem
volt lehetõségünk, de amelyek a
XXI. század iskolájában már alap-
vetõ tárgyi feltételnek számíta-
nak. Így lesz például természettu-
dományi elõadó, ének-zene és
rajzkabinet, nyelvi labor, számí-
tástechnikai labor és persze kü-
lönbözõ szertárak, raktárak is. Az
osztálytermek az épület udvar fe-
lõli részén helyezkednek majd el,
itt a déli oldalon lesznek ugyanis
a nagyobb ablakok. A ritkábban
használt kabinetek, szertárak ke-
rülnek majd az északi oldalra, ott
kisebbek lesznek az ablakok. És
még egy változás: az igazgatói iro-
da az átalakítás után a tanári szo-
bával együtt, egymás mellett lesz
az épület földszintjén.

Szlovák Iskola: milyen volt, milyen lesz?
� Az iskola után

térjünk át az újon-
nan felépülõ részek-
re. Szóltunk már ar-
ról, hogy a korábbi
óvoda helyén egy
aula épül.

� Igen, ebben a
négyszáz fõs aulában
egyrészt lehetõsé-
günk lesz nagyobb
rendezvényeket meg-
tartani, másrészt az
aula a tálalókonyha
szerepét is betölti
majd. Szeptembertõl
ugyanis diákjaink
nem a Gyermekélel-
mezési Egység kony-
hájára járnak majd át
ebédelni, hanem itt a
tágas aulában fo-
gyaszthatják el az
ételt. Óvodásaink
szintén itt étkeznek
majd.

� Az aula mellett, a Szabadság
utca � Rákóczi u. sarkán lesz az
új óvoda. Milyen körülmények
várják majd itt a kicsiket?

� Aki járt már a régi óvodánk-
ban, az tudja, hogy ott meglehe-
tõsen szûkösen voltunk, nagyon
kevés szobánk volt. Az új óvoda
mindenben megfelel majd azok-
nak a követelményeknek, melyek
egy mai, korszerû óvodától elvár-
hatóak. Megfelelõ számú helyiség
áll majd rendelkezésre úgy a gye-
rekek, mint az óvónõk, illetve a
szakmai gyakorlatra érkezõ fõis-
kolai hallgatók számára. Az óvo-
da lesz a földszinten, felette, az
emeleti részben pedig iskolai
szaktantermek (nyelvi laboratóri-
um stb.) kapnak majd helyet. Az
átalakított intézményben egyéb-
ként � s úgy hiszem, ez is nagyon
fontos dolog � külön udvarrésze
lesz az iskolának és az óvodának.
Korábban ez nem így volt, s ez

plusz feladatokat rótt a pedagógu-
sokra. Fontos még az is, hogy
szeptembertõl a Rákóczi utcai
nagykapu nem közös kapu lesz,
(jelenleg a táncosok, és a napkö-
zis konyhán dolgozók is használ-
ják), hanem csak a mi intézmé-
nyünkhöz tartozik majd.

� Az intézmény óvodásai ép-
pen a napokban, február 3-án
költöztek át az Árpád Hotelbe.
Milyen körülményeket tudnak
ott biztosítani számukra?

� Úgy hiszem, elégedettek lehe-
tünk az ideiglenes elhelyezés kö-
rülményeivel. Összesen nyolc szo-
bát biztosítottak számunkra, így
megfelelõen el tudtuk helyezni a
három csoportba járó, összesen
75 óvodás gyermeket, illetve a
velük foglalkozó felnõtteket. Itt
szeretném megköszönni azt a
megértõ támogatást, melyet a szü-
lõktõl kaptunk az átköltözés kap-
csán.

� Folytassuk akkor a további
változásokkal. Bõvítik-e például
a tornatermet?

� A tornaterem mérete nem
változik, de átépítik annak
mennyezetét és tetõszerkezetét.
A jelenlegi lapostetõ helyett sátor-
tetõt alakítanak ki és a tetõrész-
ben helyet kap majd egy ping-
pongterem, egy kondicionáló te-
rem és egyéb kiszolgáló helyisé-
gek is. Korszerû tárgyi feltételeket
tudunk tehát itt is biztosítani.

� A munkálatok mennyiben
zavarják az iskola megszokott
életét? Az óvodások tehát elköl-
töztek, de az iskolások számára
tudják-e a megfelelõ feltételeket
biztosítani az elkövetkezõ hóna-
pokban?

� Az oktató-nevelõ munka fel-
tételei továbbra is adottak. Lesz
azonban néhány, az építkezéssel
összefüggõ változás. Például az,
hogy május végén befejezzük a

tanévet. Mindezt ter-
mészetesen a törvé-
nyi elõírások betartá-
sával, olyan módon,
hogy a tantervet telje-
síteni tudjuk. Techni-
kailag ezt úgy oldjuk
meg, hogy ebben az
évben nem adjuk ki az
igazgató által egyéb
nevelési célokra adha-
tó 5 napot, másik 5
napot pedig szombati
tanítási napok beikta-
tásával pótolunk. Így
�nyerünk� tehát két
hetet, s június 01-én,
16.00 órakor megtart-
juk az ünnepélyes tan-
évzárót. Januárban, il-
letve február 1-jén
már volt szombati ta-
nítási nap, a jövõben
pedig márciusban két
szombati napon, 1-
jén, és 29-én,  vala-

mint április 17-én, a tavaszi szü-
net elsõ napján kell még tanulni-
uk a diákjainknak.

Június 1-jén tehát az iskolát és
a diákotthont is átadjuk a kivite-
lezõnek, a tornatermet pedig még
ennél is korábban, áprilisban. A
testnevelés foglalkozásokat ezt
követõen a szabadban tartjuk
majd.

A beruházás miatt a tanév hát-
ralévõ részében nyelvi labort
nem tudunk biztosítani diákjaink-
nak. A labor eddig az óvodai épü-
letrészben volt, s a bontás meg-
kezdése után az iskolai részben
nem tudtunk termet biztosítani.
Megoldottuk viszont a korábban
szintén az óvodai részben megtar-
tott számítástechnikai foglalkozá-
sok elhelyezését. Néhány kelle-
metlenség tehát természetesen
együttjár a beruházással, de a vár-
ható eredmény bizonyára kárpó-
tol majd mindenkit.

� Az újnak sokan örülnek, de
sokan sajnálják, hogy le kellett
bontani a régi szép épületeket.

� Én személy szerint is nagyon
szerettem iskolánk régi épületét,
erõsen, hosszú évtizedeken át kö-
tõdtem és kötõdöm hozzá. Sajnos
azonban ez az épület, bár kívülrõl
nézve szép és elegáns látványt
nyújtott, belülrõl sok hibája volt,
�komoly betegségek kínozták�.
Nemcsak télen, de nyáron is be-
ázott gyakorlatilag az egész tetõ-
tér, rosszul volt megoldva a
szennyvízelvezetés, rossz volt a
kollégium víz- és fûtésrendszere
(nem megfelelõ nyomás a csövek-
ben), a vizesblokkok, WC-k álla-
pota is bõven hagyott kívánniva-
lót maga után. A falak nagyon vi-
zesek voltak, egyre több helyen
kellett lambériával eltakarni az
átnedvesedett, penészedõ falakat.

Az volt itt a legnagyobb gond,
hogy az elmúlt évtizedekben min-
dig csak toldozgatták-foltozgatták
az épületet. Ha volt egy kis pénz,
akkor megint hozzáragasztottak
valamit, vagy felújítottak egy kis
részt. Az udvar felõl a toldozgatá-
sok miatt már nagyon rosszul né-
zett ki, �összedobált� jellege lett
az egésznek. Éppen itt volt az ide-
je tehát annak, hogy az épületet
teljesen felújítsák, illetve lebont-
sák és újjáépítsék azokat a része-
ket, ahol a falak már olyannyira
átnedvesedtek, hogy javításokkal
nem igazán lehetett volna orvo-
solni a problémát.

� Szeptemberben tehát már a
megújult intézményben várják a
diákokat.

� A beruházás átadási határide-
je augusztus 18, így õsszel már
egy szép, új, a XXI. század kö-
vetelményeinek megfelelõ,
korszerû intézményben fogad-
hatjuk óvodás és iskolás gyer-
mekeinket.

Lipták Judit

A szlovák ovisok hétfõn már az új helyükön,
az Árpád Hotelben töltötték napjukat


